
01.07.2008 – Fritt møte / Program
og komitearbeid
Fødselsdager: Lidvar Sunde 22/6
Frammøtet denne dagen bar preg
av feriemodus i medlemsmassen.
På programmet stod arbeid i
komiteer. Grunna lite frammøte
vart dette
eit fritt møte.
Presidenten og ordføraren
orienterte om rotarymøte i
Almancil rotaryklubb.
Dette er ein internasjonal
rotaryklubb i Portugal.
Den tragiske episoden på
Brattholmen vart diskutert og ein
kom fram til at klubben må
anmelde saka slik at ein får utført
etterforsking av hendelsen.
Klubben tek no tre veker ferie og
starter opp igjen etter ferien med
olsokfeiring
på Brattholmen 29.07.08.
God ferie til alle saman.
Ref: Thor G

08.07.2008 – Sommerferie

15.07.2008 – Sommerferie

22.07.2008 – Sommerferie

29.07.2008 – Olsokfeiring på
Brattholmen
En flittig gjeng ble skysset over
til Brattholmen av Njål. Og etter
et par timer med opprydding og
bålbrenning så det også denne
gang litt bedre ut enn da vi kom.
Ellers en fin og sosial stemning.
Ref: Rolf D
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05.08.2008 – Fritt møte / Info /
Komitearbeid
Fødselsdager: Jan Huse 2/7
Thor G åpnet møtet til vanlig tid.
Godt å se at så mange hadde møtt
fram selv om innkallingen var
noe uklar på datoen.
Det var diskutert litt omkring
aktuelle nye medlemmer, bidrag
fra BRK til ”Natursti rundt
Synnalandsvatnet”, aktuelle
deltakere til RYLA 2008 i
Ulsteinvik medio oktober mm.
Distriktskonferansen for høsten
blir avholdt i Ålesund 19-21/9 der
Sula RK er arrangør.
Ellers refererte Thor G fra
distriktets presidentforum som
var avholdt tidligere i sommer.
Status 3-årsplan for Brattvag RK
referert. For kommende sesong er
det målet at antall medlemmer
økes til 45, fortrinnsvis med
større kvinneandel. Bidrag til
Rotary Foundation økes fra USD
35 til USD 40 pr medlem.
Ellers er det midler for å tildele
minst 1 ”Paul Harris –
utmerkelse” kommende sesong.
Sammensetning av komiteene for
2008/2009 opplest. Deretter
komitearbeid.
I forbindelse med avslutning av
dagens møte, tok Thor G opp at
ordinær høst-helgetur ikke ville
bli arrangert denne høsten pga
tidligere liten og stadig synkende
deltakelse.
Ref: Rolf D

12.08.2008 – Programmet for
hausten.
Fødselsdager:
Njål Remmereit 7/8,
Thor G ønsket velkommen og de
som hadde hatt bursdag siden
sist, ble behørig applaudert av de
frammøtte. Deretter ble vi
informert om at et av våre eldste
medlemmer, Oddmund Dalhaug,
hadde gitt melding om at nå
ønsket å takke av sitt
medlemskap i Brattvåg Rotary.
Men ”andre veien” kunne Njål R
fortelle at han hadde hatt kontakt
med Kristian Fauskan som gjerne
ville vurdere nærmere evt
medlemskap i vår klubb. Ellers
hadde vi fått forespørsel fra
Vatne & Tennford RK om noen

fra klubben vår ville ta på seg å
være vertsfamilie for en 16 jente
fra Holland fra ca mars til juni
neste år . Dette ifm Rotary’s
ungdomsutvekslingsprogram.
Han gjorde også oppmerksom på
at BRK ville ta på seg ansvar som
vertsklubb neste år.
Deretter ble ordet gitt til Harald G
som på programkomiteens vegne
ville informere om høstens
program. Men noe særlig
komitearbeid hadde det ikke vært
for Harald G hadde i grunne tatt
på seg ansvaret alene for å sy
sammen et program. Og med
diktatorisk makt kunne han også
fordelt detaljoppgavene med å
avtale med foredragsholdere og
annet på de respektive
klubbkvelder ut på øvrige
komiteene i klubben Det var
ingen som turde å protestere på
dette opplegget så slik blir det.
Ellers hadde han ikke satt opp
noen 3-minutt, men ga åpning for
spontane innlegg. Det var heller
ikke lagt opp til noen ”frie møter”
da det sikkert ville bli litt tid for
slikt uansett.
Deretter overtok Øyvind H med
lysbilder fra sin tur til Beijing i
2005 – før byen for alvor var blitt
striglet til OL. Men hektisk
byggeaktivitet var allerede startet
opp og med gammelt og nytt i
skjønn blanding. Fortsatt enormt
mange sykler, men biltrafikken

var sterkt økende og likeså smog-
problemet. Reklamering på
vestlig vis med glorete skilt og
neonlys var også sterkt økende.
Og det fantes allerede
vestliglignende kjøpesentre med
priser som lå godt over norske
priser. Og som i mange andre
land var det også slik i Kina at
noen rike var blitt enormt mye
rikere og det store flertall av
fattige fortsatt på status quo eller
dårligere.
Det siste kvarteret litt drøsing om
løst og fast rundt det enkelte
bord.
Ref: Rolf D

19.08.2008 – Marius Gudbrandsen
- litt frå Universitetet i Oslo
Fødselsdager:
Egil Bratholm 15/8,
Bjørn Haukås 19/8
Thor G ønsket velkommen og
informerte om noen klubbsaker
samt bursdager å applaudere for:

Dagens hovedpost var ved Marius
Gulbrandsen om sine studier ved
Universitetet i Oslo (UiO). Han
hadde laget til en grei ”Power
Point”-presentasjon som han viste
sammen med utfyllende
kommentarer. Først ga han oss en
oversikt over strukturen av UiO.
Spesielt ga han oss noen
betraktninger på hvordan
universitetsutdanningen fungerte i



dag i forhold til tidligere opplegg.

Deretter tok han for seg
Studentsamskipnaden (SiO) og
hva den bidro med overfor
studentene. Spesielt framhevdet
han SiO som svært viktig for
studentenes ve og vel. SiO drev
både kantiner og kafeer,
administrerte fadderordningen,
studentboliger, helsetjeneste,
barnehage, studentbokhandler,
rådgivertjeneste mm. Selv hadde
han gode erfaringer med
fadderordningen, både som ny
student og senere selv som
fadder. Dette var en både god og
nødvendig ordning for å få de nye
studentene hurtig inn i miljøet og
hva det var lurt å fokusere på.

Selv var han student under
omleggingen fra ”gammel” til ny
studieordning ved UiO. De
største forskjellene besto i at det i
den nye ordningen var lagt opp til
mer samlede kull, mindre
valgfrihet, at man må bestemme
seg for spesialområde på et
tidligere stadium, mindre
selvstendig læring og mer
oppfølging av den enkelte
student.

Selv valgte Marius etter hvert å
spesialisere seg innen
økotoksikologi. Masteroppgaven
hans besto i å studere
meitemarken og hvordan
kvikksølv i jorda i forskjellige
konsentrasjoner påvirket denne.
Meitemarken var et greit objekt å
forske på grunn av at denne var
”enkel” å jobbe med, ikke var
underlagt restriksjoner av
dyrevernsloven samt var relevant
for miljøet og jordsmonnet.

Ellers hadde Marius også mange
gode lovord om det generelt gode
studentmiljøet i Oslo og den
betydning dette hadde for mange
i det begynnende voksenliv.

Etter å ha blitt ferdig med
studiene, måtte imidlertid Marius
erkjenne at valget av
økotoksikologi kanskje ikke var
det strategisk beste valget med

hensyn til å få seg jobb. Han
jobbet en stund for OBOS med
helt andre oppgaver, men fikk
etter en stund jobb hos Farrukh A
Chaudhry som har en
forskningsgruppe
Bioteknologisenteret i Oslo som
er tilknyttet UiO. Der studerer de
blant annet hjernens funksjoner,
genforskning mm

Takk til Marius for et fint
foredrag.
Ref: Rolf D

26.08.2008 – Dugnad på
Brattholmen
Fødselsdager:
Harald Gudbrandsen 20/8,
Thor Grønmyr 26/8.
Njål skysset oss over og passet
også på at vi raskt kom i gang
med det forestående arbeidet.
Også denne gangen opprydding
og bålbrenning. Og god
stemning.
Ref: Rolf D





02.09.2008 – Høstens program på
ID-Huset
Fødselsdager:
Bente Bruun 29/8
Hovedposten på dette møtet var
haust programmet ved Ingebrigt
Davik-huset ved vikarierande
dagleg leiar i Steffen Blindheim.
Men før Blindheim fekk ordet var
det orientering om at
bedrftsbesøket til Nogva
Motorfabrikk som sto på
programmet 9. september var
utsett til 21. oktober.

Blindheim opplyste at dei største
sponsorane var Rolls-Royce,
Aker Yars og Sparebanken Møre,
men at dei jobba aktivt med å få
med både Tafjord Kraft og
Brattvågsenteret. Det har alt vore
fleire vellukka konsertar i huset i
haust og Blindheim kunne
presentere eit variert og
spennande program framover.
Det var ei fin blanding av lokale
aktørar og kjendisar.
13. september arrangerer
Eldrerådet i Haram Eldredagen
2008, 16. september presenterer
Haram kulturfestival ”Sarandoga”
der haramsguten Lars Martin Vik
er med. Så kjem dei slag i slag
med Elvira Nikolaisen,
Mezzoforte, Guds Gjøglere, Real
Ones, Annbjørg Lien, Herbjørg
Kråkevik og Marit Larsen berre
for å nemne noko. Men
innimellom desse stjernene
dukkar lokale stjerner opp,
mellom andre kjem både Brattvåg
Skulekorps og Raud og
Blånissane med 7. trinn ved
Brattvåg barneskule på scena.

Også kinoen har hatt stor suksess
i haust med ”Mamma Mia” som
gjekk for fulle hus med åtte
ekstraforestillingar.
I Ungdomsarenaen er
mediestudentar i ferd med å
designe nettsida og lydstudio og
multimedia arena er nesten
ferdig.
  – Ingebrigt Davik-huset har fått
eit godt omdømme og er eit
anvendeleg hus, men salen kan til
tider vere for liten sa Blindheim.
Ref: Hjørdis S

09.09.2008 – Ferieminner - Rotary
Foundation
Fødselsdager:
Jarle Ødegård 5/9
Presidenten opne møtet og
gratulerte Jarle Ødegård med vel
overstått dag den 5.9.
Thor sa at vi hadde fått invitasjon
til 25 års-jubileum for Brattvåg
Pensjonistlag.
Arne Tande orienterte deretter om
vegen på aust-sida av
Synnalandsvatnent som var under
opparbeiding. Der hadde vore
”gjennomslag” sist fredag, så no
heng den nye og den gamle vegen
saman. Arbeidet hadde gått
mykje raskare enn dei hadde
rekna med. Det som no stod igjen
var arbeid med kantane m.v.  Det
var selt 243 andelsbrev til no.
Økonomien var under kontroll så
langt. Dei venta på vedtak om
støtte frå Haram kommune som
skulle ha saka opp snart. Det vart
vidare arbeidd med planar for lys.
Program for dagen var ved Trond
Jansen som er sals- og
marknadsansvarleg i Calssic
Noway.
Her har vore representantar for
firmaet tidlegare i klubben, og
sidan den gongen har det skjedd
mykje nytt. CN har i år eit
budsjett på 120 mill. og
reklamerer med ”magiske
øyeblikk”. Trond, som har vore
med sidan starten, kunne fortelje
at dei no var 8 tilsette i firmaet og
dei hadde 10 destinasjonar.  Dei
bygg produktet omkring
merkevare historie, kultur, natur
og ekte opplevingar. Håholmen

Havstuer er den destinasjonen
som har størst omsetning i dag..
Dei sel så mykje som 85% til
bedriftskundemarknaden. Trond
avslutta med ein fin film med
mange flotte klipp frå gamal tid
med mellom anna sildefiske og
fangst og mottak av kval.
Ref: Bjørn S

16.09.2008 - Rotaract v/Malin
Bjerkestrand
Fødselsdager:
Magne Lundemo 12/9
Malin Bjerkestrand er nyutdanna
sosionom og jobbar med barn og
unge. Ho er president i Rotaract
(ungdom
av Potary) i Borgund Rotaraet og
er også distriktspresident.
Kva er Roataract?
Rotaract er ein
ungdomsorganisasjon av Rotary
for unge mellom 18-30 år.
Medlemmane har ulike yrker,
men ein del framleis studenta,
men felles for dei alle er ønske
om  å utvikle leiar-eigenskaper,
personleg utvikling og bygge
nettverk.   Malin syntest det var
spennande å vere med i Rotary,
og for ungdomsorganisasjonen
var det ein kjempefin arena til å
utveksle kunnskap samtidig som
det er eit fin sosialt miljø. Det er
ni Rotaract-klubba i Noreg og om
lag 130 medlemmar, det blir
jobba med oppstart av fleire
klubbar. I Ålesund/Borgund er
dei 13 medlemmar, berre kvinner.
Dei har eit godt og variert
program på møta som til dømes
3-minutt, yrkesforedrag og
bedriftsbesøk. For å spe på



økonomien har dei lotteri på kvart
møte.
Den største uttfordringa akkurat
no er å rekruttere fleire
medlemmer og få klubben til å
vekse og utvikle seg, sa Malin,
som fortel at dei har fokus på
nettverksbygging. Rotaract er ein
internasjonal organisasjon, som
inneber mange moglegheiter til
utveksling over landegrensene for
medlemmane, mellom anna
gjennom Rotary sitt
utvekslingsprogram.
 Ho fortalde om dei
internasjonale prosjektet til
Rotaract, som er
Vannbrønnprosjekt i Afrika.
På det nasjonale plan er til dømes
at fles mogleg skal bli
blodgivarar. Klubben er også med
som bøsseberarar under TV-
aksjonen.
Ref: Hjørdis K S

23.09.2008 – Referat fra
distrikskonferansen
Fødselsdager:
President Thor Grønmyr
orienterte frå distriktskonferansen
som var
arrangert i Ålesund 19-21.
september.
Konferansen opna fredag med
sosial samkome ved Devold
fabrikker i Langevåg. Der fekk
dei omvisning på museet og ved
Atelier Giskeødegård, før det vart
servering og musikk med høve til
å ta seg ein svingom.
Laurdag opna distriktsguvenør
Øddbjørn Øien konferansen før

dagens hovudtalar professor
Audun Mjøs tok over. Han tok
føre seg eit stort tema om barn
med
åtferdsvanskar  og den positive
innverknaden musikk hadde i
mange samanhengar. Han snakka
om dei positive tendensane
musikk kunne ha til dømes ved
behandling av funksjonshemma
med aggresive tendensar og for
demenspasientar. Konklusjonen
til presidenten var at programmet
til Andor Myskja var prikken
over i-én på distriktskonferansen.
Rotarysaker var eit sjølvsagt
tema. Medlemsverving vart
sentralt, og det vart og sett fokus
på våre nye landsmenn.
Årboka er ein stor utgiftspost og
kostar Rotary kr. 127.000 årleg.
Det kom forslag om å legge
årboka ut på nettet og dermed
spare store summar på trykking.
Første prioritet for Rotary er å få
utrydda polio i verda. Det er
spesielt Nigeria og India som har
sporadiske utbrudd. Målet er at
Polio pluss programmet skal vere
avvikla i 2010/11. Konferansen
vart avslutta søndag med
Jazzgudsteneste i Borgund kirke.
Ref: Hjørdis K S

30.09.2008 – Yrkesforedrag v/Jarle
Ødegård
Fødselsdager:
Programmet for dagen var
egoforedrag av Jarle Sigurd
Ødegård.
 Jarle er fødd i 1973. Han er gift
med Tonje Haugen og har to

barn, Sigrid og
Andor. Etter grunnskulen byrja
han på yrkesskule og hadde
hovudoppgåve om
Tennfjord Mek. nokre år seinare
byrja han å studere ved NTNU i
Trondheim.

Ødegård meiner sjølv han har fått
gode moglegheiter ved ODIM der
han har jobba i 10 år. Han fekk
mellom anna høve til å reise til
Canada, der han var i to år.
ODIM har to firma i Canada.
Avdelinga han jobber ved no er
ODIM business areas.
Jarle Ødegård presenterte bedifta
med bilete og god orientering.
Han kunne opplyse at
ODIM har gode ordrereserver og
har selt for 950 millionar i første
halvår, i tillegg til 370 millionar
dei siste tre månadane.
Selskapet har tre hovudsegment:
Offshore, supply og kjernekraft.
Dei har 95 % av marknaden når
det gjeld seismikk.
Odim jobbar intensivt med å
utvikle vinsjar for tauhandtering,
og Ødegård opplyser at det er eit
aukande behov for automatiske
system, difor er mål nummer ein
er gi kunden komplette system.
Skal oljeproduksjonen
oppretthaldast må det borast på
djupare vatn. Fibertau er lettare i
vatn enn stålveier, men er også
dyrare, men at det har mange
fordelar. Jarle viste ein video frå
ein prøvetur der vinsj med tau
vart utprøvd. For fleire av
medlemmane var nok dette kjent
stoff, men for andre var det
nyttige opplysningar om ei
verksemd vi ikkje viste noko
særleg om frå før.
Ref: Hjørdis K S


